
Trysil kommune 

Vi antar at Trysil kommune har laget et utgangspunkt/visjon for Sentrumsplanen.  
Et slikt utgangspunkt/visjon må ta for seg behov og ønsker se> i et langt perspek?v. Det er vik?g at 
ikke sentrumsplanen ender opp med å bli en plan som er påvirket av utbyggere og grunneiere som i 
hovedsak tenker på sin eiendom og økonomi. Helheten må være det bærende i planen.  

Konsekvenser om det IKKE foreligger klare føringer: 
Ender opp med en plan som kun ser utviklingen de neste 5-10 årene. Planen blir i stor grad påvirket 
av noen sterke røster og ikke se> i en sammenheng. Planen ender da fort med å bli en «pop-up» 
utviklings plan der man ser hver tomt for seg selv og øker BYA og høyder og ikke tenker total struktur. 
Utbyggere blir i stor grad fornøyde og fører opp eiendommer for kortsik?g gevinst. 
I Rellet generelt er de>e ikke så alvorlig da nye felt og områder kommer ?l, men sentrum krever en 
mye mer langsik?g plan da den ikke er reversibel. 

Hvilke ønsker har kommunen for Trysil sentrum om 20 – 30 - 40 år?  
Det er vik?g at Trysil kommune har en klar Agenda. 

Torg / park / tur og gangveier / grønne linjer / myk ferdsel / lek, spill og ak?viteter:  
Torg / park må ikke være for store, må være en plass en ønsker å si>e ned og noe å hvile   
øynene på når en si>er der. Gjerne servering, utsikt, se andre mennesker, elven, Rellet etc.  
Tur og gangveier må være spennende og gi opplevelser. 

Bu?kker / servering / hotelltomt / næring og off. bygg: 
Kvartalene må bygges/reguleres sammen da handel skaper handel. Servering bør    
også ligge sammen. Skape liv og spenning. Ikke spredde næringslokaler i hovedgatene som kan ende 
opp med tomme lokaler. Vik?g med levende ak?ve vinduer i 1 etg. Bør være minst 1 ny> hotell i 
sentrum og vik?g med gode innbydende uterom som konsert område etc.   

Vei og kommunikasjon: 
Må ?lre>elegge slik at det er le> å bevege seg ?l og fra Rellet. Førerløse busser / gondol plass / sykkel 
og gangs? / langrennsløype. Gode parkeringsmuligheter. Buss holdeplass. Parkering og opps?lling for 
charter- busser og turister. 

Helhetlig utbygging: 
Unngå at hver tomt lever si> liv. Kvartalsvis utbyggingsplan slik som på Skøyen, Lillestrøm og Asker 
sentrum må det strebes e>er. Må unngå å ende opp med at Trysil Sentrum bare blir «som i dag», 
men bare li> høyere og et like spredt sentrum som ikke skaper noen glede å bevege seg i. Hva med 
varme senger? Krav ?l boenheter for fastboende? 

Konkrete innspill ?l Sentrum: 
Velkomst over broen må være noe annet enn bensinstasjon som bør fly>es eller bygges inn. Flo> 
eksisterende park og kirke bør suppleres med innbydende Næringslokaler og overbygd parkering med 
beboelse oppover i etasjene. 
Gangvei / gate langs flomvollen bør videreutvikles som en handels gågate med servering, boliger 
oppover i etasjene og hvor strandområde kan videreutvikles for rekreasjon mm. 
Vik?g å ta vare på eksisterende kulturbygninger å ?lpasse av/opptrappende ny bebyggelse i 
kombinasjon med hyggelige uteplasser. 

Vik?g å se Trysil sentrum med «100 års briller». Må høre på de som er 15-30 år og hva de tenker om 
bygda og frem?d. Hva skal ?l og hvilke ønsker har de for sentrum? Befolkningsutvikling skaper 
arbeidsplasser som skaper levende sentrum. Trysil må ha en plan om å vokse og spesielt at yngre 
ønsker å bose>e seg i kommunen. 



I kommuneplanens samfunnsdel for 2023 / 2024 står det at Trysil skal TØRRE , VILLE og KAN gjøre en 
forskjell. De skriver at folketallet kan gå sakte ned. I planen står det at et av hovedmålene mot 2034 
er å øke folketallet. De ønsker å gjøre en forskjell og skape et vekstsamfunn med å være a>rak?ve 
både med opplevelser, arbeidsplasser, skole etc. Da må sentrum fungere for vekst og ?lre>elegges 
slik at frem?dens innbyggere føler at de har de tjenestene som kreves.  
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